
J A R O M  Í R O V I  D O L A N S K É M U

Bratislava dňa 23. októbra 1947

Milý pán minister!

Opätovne sa na Teba obraciam s prosbou. Teraz 
ide o stavbu provizórií pre vysokoškolské internáty 
v Bratislave.

Ako si iste sledoval v tlači a si informovaný, pri 
veľkej bytovej núdzi v Bratislave sa otázka umiest
nenia vysokoškolákov stala akútnou a veľmi nalie
havou, takže Zbor povereníkov musel zasiahnuť do 
veci rozhodnutím o stavbe provizórií (švédskych pa
vilónov).

Vec sa zdržala viac ako o jeden mesiac medzire- 
zortnými rokovaniami a teraz sa konečne blíži k u- 
skutočneniu.

Jeden opis podania Povereníctva financií na Tvoje 
Ministerstvo pripojujem a prosím, aby si láskavo 
urýchlil čo najviac potrebný súhlas. Lepšie by však 
prospelo veci a bol by som Ti veľmi povďačný, ke
by si dal schváliť návrh nie v tomto znení, ale v zne
ní návrhu Povereníctva techniky, ktorý je priložený 
k spisom Povereníctva financií.

Prosil by som Ta o skorú správu a ostávam so sr
dečným pozdravom

Tvoj
L. Novomeský

ZP 9. IX. 1947 súhlasil s návrhom Pov. školstva, aby 
sa na štátne trovy postavili provizórne internáty v blíz
kosti Lafranconi. 26. IX. zvolalo Pov. techniky poradu 
zúčastnených povereníctiev. Pov. techniky 1. X. na zá
klade porady žiadalo súhlas na uskutočnenie stavby 21 
drevených pavilónov nákladom 32 miliónov Kčs. Na
vrhlo aj odkiaľ zabezpečiť prostriedky. Pov. financií však 
podalo na MI iný návrh — na úver do výšky 17 milió
nov. MI ho schválilo. To ale stačilo na stavbu 12 paviló
nov.
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Novomeský preto 1. X II. 1947 píše Úradu Preds. ZP: 
„Výstavba drevených pavilónov v navrhovanom počte 
je potrebná. Otázku ubytovania vysokoškolákov treba 
riešiť neodkladne a razom, lebo pri jestvujúcich ubyto
vacích a stravovacích možnostiach v rodinách niet iného 
riešenia. Ak by sa pre nedostatočné úvery musela stav
ba 21 pavilónov zadávať po častiach, ich dodanie by sa 
oddialilo o 5—6 mesiacov a podstatne by sa zvýšil sta
vebný náklad.“

Navrhol preto, aby sa ZP uzniesol takto: ZP „ukladá 
povereníkovi financií a príslušným povereníkom, aby 
chýbajúci úver 15,000.000 Kčs na výstavbu 21 drevených 
pavilónov.. .  vyžadujúcich náklad 32,000.000 Kčs bol za
istený. A to:

a) buď presunom z úspor celej kapitoly 28 UNRRA;
b) buď bol uhradený z dosial nepoužitých úverov Po

vereníctva techniky v kapitole 18, titul 9. Stavby budov 
a kúpa nemovitostí pre potrebu civilnej správy štátnej, 
ktoré k 25. XI. 1947 činili vyše 25,000.000 Kčs.

Ako tretiu možnosť predkladám návrh, aby sa Zbor 
povereníkov uzniesol urýchliť rozhodnutie o ďalšej kvóte 
navrhnutej Slovensku v sume 550,000.000 Kčs z titulu 
likvidácie akcie UNRRA a v nej zaistil chýbajúci úver
15,000.000 Kčs.“

(O nasledujúcich problémoch so „švédskymi domček
mi“ v II. zv. výberu listov L. Novomeského.)
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